
P R O T O K Ó Ł 
 

z XI Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 18 grudnia 2015 r. w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 

 
Sesję rozpoczęto o godz. 1015, a zakończono o godz. 1210. 

 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100 % (zgodnie 
z listą obecności). 

 
Radni obecni na sesji: 

1. Dąbrowski Marian 
2. Pawłowska Danuta 
3. Ołdakowski Jan 
4. Jabłoński Ryszard Andrzej  
5. Sosnowska Renata 
6. Czarkowski Sławomir 
7. Wojtkowski Mirosław 
8. Czartoszewski Piotr 
9. Dąbrowska Wiesława 

10. Pabich Marek 
11. Paprocki Piotr 
12. Niemyjski Sławomir 
13. Stypułkowski Henryk 
14. Szymoniak Andrzej 
15. Żebrowska Wioleta 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Ks. Kan. Józef Żyłowski - Honorowy Obywatel Gminy Szepietowo 
2. Piszczatowski  Zbigniew - Radny Rady Powiatu 
3. Burmistrz Szepietowa - Pan Robert Lucjan Wyszyński 
4. Zastępca Burmistrza - Pan Michał Gąsowski 
5. Skarbnik Gminy - Pani Anna Wiśniewska 
6. Sekretarz Gminy - Elwira Zaręba 

 

oraz dyrektorzy szkół, kierownicy zakładów pracy z terenu gminy, Przewodniczący Rad 
Sołeckich (zgodnie z załączonymi listami obecności). 

 
Porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego 
3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Szepietowo na rok 2015. 
8. Raport z realizacji „Programu Ochrony Środowiska Gminy Szepietowo” za lata 2013-

2014.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działalność Burmistrza Szepietowa. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia formularzy, informacji i deklaracji 

podatkowych. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 



15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków 
transportowych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach 
programu pomocy de minimis na tworzenie nowych miejsc pracy. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia działki kategorii drogi gminnej. 
18. Odpowiedzi na interpelacje. 
19. Wolne wnioski i zapytania 
20. Zamknięcie obrad. 
21. Spotkanie opłatkowe. 

 
Przebieg obrad: 
 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Sławomir Czarkowski. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji oraz stwierdził, że na stan 15 radnych 
na sesji obecnych jest 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować 
i podejmować prawomocne uchwały.  
 

Ad.2.  Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad.  
Do zaproponowanego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

  

 Przeprowadzono glosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad.3.  Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznał Wiceprzewodniczący Rady Pan 
Sławomir Niemyjski. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 

 Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 15 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informację o protokole z poprzedniej sesji przyjęto 
jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.4. Radni nie zgłosili interpelacji. 
 

Ad.5. Z informacją o pracy między sesjami zapoznał Burmistrz. 
(informacja dołączona do protokołu) 

 

 Ponadto Burmistrz poinformował, że trwają jeszcze prace budowlane przy inwestycji 
w Wylinach Rusi, przy tworzeniu Środowiskowego Domu Samopomocy. Odbył się przetarg 
na dostawę wyposażenia. Zadanie to ma być zakończone do końca roku i prawdopodobnie 
zostanie to spełnione. Część sprzętu już dostarczono. Pozostał jeszcze montaż windy. 
 

Ad.6. Z informacją o pracy komisji w okresie między sesjami zapoznała 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Danuta Pawłowska. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 15 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.7. Z propozycją zmian w budżecie gminy na 2015 r. zapoznała Skarbnik Gminy Pani  
Anna Wiśniewska, która zapoznała z objaśnieniami do proponowanych zmian. 
W dyskusji zabrali głos: 



- Radny Ryszard Jabłoński stwierdził, że; „będę miał dwa pytania - do punktu pierwszego, 
chodzi o subwencję oświatową w wysokości 96.000 zł, czy ona jest wystarczająca na 
dokonanie odpraw dla nauczycieli zwalnianych jak również odchodzących na emeryturę? 
To jedno z pytań i drugie, czy prawdą jest, że nauczyciele ze szkól tych wygaszonych 
otrzymali odprawy mimo, że zostali zatrudnieni w innych placówkach oświatowych na 
terenie gminy?” 

- Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska wyjaśniła, że „subwencja oświatowa niestety nie 
jest wystarczająca, bo  otrzymaliśmy 96.000 zł, a odprawy wyniosły 139.000 zł.” 

- Sekretarz Gminy Pani Elwira Zaręba wyjaśniała, że „jeśli chodzi o subwencję odpraw dla 
nauczycieli to sprawa wygląda w ten sposób. Do Ministerstwa Finansów składamy 
wniosek w przypadku zwolnień nauczycieli, z tym, że składamy tylko o dofinansowanie, a 
nie całkowite pokrycie wydatków dla tych osób. Ministerstwo Finansów ustala, dla siebie 
tylko znanej skali, którym się kierują przy przyznawaniu dla nas subwencji oświatowej 
Składaliśmy wniosek na 135.000 zł a dostaliśmy 96.000 zł. W porównaniu z rokiem 
ubiegłym to dostaliśmy i tak bardzo dużo. Druga kwestia, jeśli chodzi o nauczycieli w 
zlikwidowanych szkołach, którzy byli przenoszeni do szkół to nauczyciele Ci nie otrzymali 
odprawy, dostali tylko z art. 20 Karty Nauczyciela i Ci którzy zostali zwolnieni i zgodnie z 
art. 88 zwolnieni i jednoczesnym przejściu na emeryturę.” 

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2015 r. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/72/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.8.  Z raportem z realizacji „Programu Ochrony Środowiska Gminy Szepietowo” za lata 
2013-2014 zapoznał Pan Paweł Jabłoński – pracownik UM. 
W sprawie raportu radni nie zabrali głosu. 

Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że raport został przyjęty jednogłośnie. 
(raport dołączony do protokołu) 

 

Ad.9. Z potrzebą podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty zapoznał Burmistrz 
Szepietowa. Burmistrz poinformował, że w wyniku przeprowadzonego przetargu na odbiór 
odpadów komunalnych nastąpił wzrost kosztów usługi o 29%. W związku z tym proponuje 
się zwiększenie stawek opłaty za  gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

Radni w tym punkcie zabrali głosu. 
 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
(uchwała Nr XI/73/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.10.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi wystąpił Burmistrz. Burmistrz poinformował, że w 



związku z tym, że została podjęta uchwała zwiększająca stawki opłaty za odbiór odpadów 
konieczne jest złożenie nowej deklaracji. 

Pracownik UM – Paweł Jabłoński poinformował, że w deklaracji dodano „zarządca 
nieruchomości” jest to związane ze spółdzielnią mieszkaniową. Dotychczas było tak, że 
właściciele lokali sami oddzielnie składali deklarację, a ponieważ nastąpiła nowelizacja 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku to teraz deklaracje będzie składała spółdzielnia 
mieszkaniowa, będzie nam płaciła za całość, a potem będzie obciążała indywidulanie 
właścicieli tych lokali. 
Dyskusji w tym punkcie nie było. 
 Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/74/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.11.  Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady Miejskiej w Szepietowie wpłynęła 
skarga na działalność Burmistrza Szepietowa złożona przez Panią Reginę Niewińską. 
Skarga została skierowana do Komisji Rewizyjnej w celu zbadania zarzutów i wypracowania 
stanowiska.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Andrzeja 
Szymoniaka o zapoznanie z wypracowanym przez Komisję stanowiskiem. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał ze stanowiskiem komisji. 
(xero skargi i stanowisko dołączone do protokołu) 

Dyskusji nie było. 
  

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały w sprawie skargi na działalność 
Burmistrza Szepietowa. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/75/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.12. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości wystąpił Burmistrz. Burmistrz poinformował, że temat nabycia nieruchomości 
był poruszany na poprzedniej sesji Rady Miejskiej i ustalono, że do tematu powrócimy na 
sesji najbliższej. Chodzi tutaj o działkę, którą chcemy przeznaczyć na drogę do pól w 
miejscowości Stary Kamień. Tam jest konflikt trwający od dłuższego czasu dotyczący drogi 
gminnej, która prowadziła do pól. Po różnych perturbacjach i wyroku sądu część tej drogi 
została zasiedziana przez mieszkańca Kamienia, później stało się tak, że sąsiad z drugiej 
strony drogi postawił płot po swojej granicy ewidencyjnej. W związku z tym droga gminna 
została o szerokości 1,5 metra i w tej chwili nie da się dojechać niczym do pól. Dlatego też 
proponujemy żeby zakupić działki o łącznej powierzchni 9 arów, które mogłyby służyć jako 
dojazd do pól położonych na terenie tej miejscowości... . 
 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 
Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/7615 dołączona do protokołu) 



 

Ad.13.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie określenia formularzy, informacji i 

deklaracji podatkowych wystąpił Burmistrz. Burmistrz poinformował, że „kilka kolejnych 

punktów będzie dotyczyło uchwał, które były już procedowane. Tak jak Państwo wiecie 

wszystkie te uchwały wysyłamy do nadzoru do Wojewody i do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. I w związku z tym, że są to uchwały podatkowe podlegają nadzorowi RIO i 

są bardzo szczegółowo analizowane. Co prawda większość tych uchwał były podobne w 

treści do uchwał, które obowiązywały wcześniej, jednak obecnie RIO ma drobne uwagi 

formalne i obecnie chcemy je poprawić. W uchwale tej w § 7 dopisano „i obowiązuje z mocą 

od 1 stycznia 2016 r oraz zmieniono niektóre zapisy w informacjach i deklaracjach. W 

informacji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego usunięto rok, na który ma 

ona obowiązywać oraz usunięto oświadczenie o odpowiedzialności karnej za podanie 

danych niezgodnych z rzeczywistością. Oświadczenia te usunięto ze wszystkich deklaracji 

podatkowych. W deklaracji na podatek od nieruchomości dodano w podstawie 

opodatkowania od gruntów jednostkę miary w m2,, która była pominięta. W deklaracji i 

informacji na podatek rolny dodano również klasy gruntów w przedmiotach opodatkowania 

takich jak „grunty rolne zabudowane i grunty zadrzewione na użytkach rolnych”. 
 

Radni w tym punkcie nie zabrali głosu. 
Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/7715 dołączona do protokołu) 

 

Ad.14.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej wystąpił Burmistrz. 

Burmistrz poinformował, że w uchwale tej w § 4  „stawka dziennej opłaty targowej nie może 

przekroczyć kwoty z art. 19 pkt 1 lit. a ustawy o podatkach” zastępuje się „nie może 

przekroczyć 758,47 zł”, ponadto dodano § 3 ust. 3 „w przypadku, gdy dla danej sprzedaży 

właściwa jest więcej niż jedna stawka opłaty targowej, stosuje się stawkę wyższą”. Stosuje 

się to w przypadku gdy handlujący sprzedaje towar z dwóch punktów lub więcej np. z 

samochodu i stolika. W § 3 ust. 1 dodano literę e) dla innej formy sprzedaży – 5 zł.  Może do 

mieć zastosowanie w przypadku gdyby wystąpiły inne formy sprzedaży niż wymienione 

stanowiska sprzedaży w uchwale np. z wozu, ciągnika itp. 
 

Radni w tym punkcie nie zabrali głosu. 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/78/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.15.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od 

środków transportowych wystąpił Burmistrz. Burmistrz poinformował, że w uchwale w § 9 

dopisano „i obowiązuje z mocą od 1 stycznia 2016 r.”. 
 

Radni w tym punkcie nie zabrali głosu. 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 



Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/79/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.16. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

w ramach programu pomocy de minimis na tworzenie nowych miejsc pracy wystąpił 

Burmistrz, który poinformował, że w § 7 ust. 1 wykreśla się pkt 1, 5, 8 oraz w § 8 skreśla się 

ust. 1 i 5, ponieważ zapisy te są zbędne i wynikają z innych przepisów, a w szczególności z 

Ordynacji podatkowej. 

Radni w tym punkcie nie zabrali głosu. 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/80/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.17.   Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia działki kategorii drogi 
gminnej wystąpił Burmistrz, który wyjaśnił, że działka ta jest fragmentem drogi gminnej, której 
powierzchnia wynosi 0.0092 ha w obrębie Moczydły Stanisławowięta. Musimy dokonać 
zamiany i przekazać ten kawałek drogi gminnej, a przejąć kawałek działki pod drogę. Aby 
dokonać tej zamiany musimy pozbawić tej działki kategorii drogi gminnej. 
 

Radni w tym punkcie nie zabrali głosu. 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
(uchwała Nr XI/79/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.18.  Odpowiedzi na interpelacje nie było.  
 

Ad.19.  Wolne wnioski. i zapytanie. W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 
 

Ad.20.  Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 
Rady zamknął obrady XI Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Szepietowie.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na spotkanie 
opłatkowe. 
 

Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała 
       
Ewa Bartłomiejczuk        Przewodniczący Rady Miejskiej 
          
         Sławomir Czarkowski 


